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Z£ER ERNSTIGE 
TOESTAND VAN DE 
BELGISCHE VISSERIJ 

Eniceie maanden geleden werd met groot tromgeroffel omtrent de 
ernstige toestand in de Belgische visserij van leer getrokken, kwamen 
vertegenwoordigers bij de minister tussen of interpelleerden ze, werd 
er in TV en Radio de toestand aangeklaagd, had een afvaardiging van de 
Rederscentrale met minister Lavens een onderhoud en zonden de ge
meentebesturen van de kust, vlammende moties naar het departement 
van Landbouw en Visserij om de toestand in woorden en gebaren aan 
te klagen. 

Het antwoord van minister Lavens vorige week in ons blad weer
gegeven, was kordaat : „,Goed, ik wil de visserïj helpen, maar wat wilt gij 
gemeentebesturen die er rechtstreeks belang bij hebtt doen om de alge
mene onkosten te drukken ?" 

Tot op heden heeft geen enkel van deze drie gemeentebesturen, 
gereageerd ! Zijn ze onmachtig ? I-lebben ze aan politieke bluf, zoals 
gewoonlijk, gedaan of zijn ze onbekwaam en gooien ze liever zoals gewoon
lijk het geld verder door de vensters ? 

Dat is de vraag welke we ons stellen. Want de mbnister heeft geen 
ongelijk ! 

Te Zeebrugge is de visserij voor het stadsbestuur een melkkoe.Te 
Oostende is men bang van een bestuurlijke reorganisatie en het kleine 
haventje van Nieuwpoort doet wat het kan. 

Sedertdien schijnt alles ineens ook zo verbeterd (?) dat we van 
geen enkel zijde nog horen of zien tussenkomen. En ook de reders hebben 
sedert hun onderhoud te Brussel, van zich niet meer laten horen. 

Wie echter de toestand van nabij volgt en vooral ondervindt hoe 
het met de betaling van de fakturen van elke reder gesteld is, ziet het 
ver -van rooskleurig. 

De duur gewonnen centjes van de laatste drie jaar, zijn gesmolten 
en verdwenen uit de beurzen en uit de banken. Velen staan met schulden!, 
waarvan sommige reeds het miljoen overtreffen of naar het faillissement 
leiden ! 

Anderen hebben eerst hun spaarpot tot nul zien smelten en leggen 
hun schip aan de kaai. 

Reeds twee faillissementen zijn er en binnen een paar weken 
volgen er nog een drietal. 

En wat meer i s : Moesten de schuldeisers en vooral leveranciers 
hun tegoed onmiddellijk opeisen, dan volgen er nog onmiddellijk 20 è 30 
faillissementen. 

Onder dezen zijn er harde werkers van reders. En zo we nog een 
zestal maanden op die wijze zien voorbijgaan, zonder merkbare hulp, dan 
zullen er nog verschillende volgen. 

EN IN ANDERE LANDEN ? 
In andere landen wordt er langs alle kanten geroerd en ernstig 

gedokterd aan de toestand. 
In een ander artikel iiadden we het over de maatregelen door de 

Hollandse minister van Landbouw en Visserij genomen ten voordele van 
de Hollandse vissers. Hij weze er voor gelukgewenst evenals de vele 
volksvertegenwoordigers die BESTENDIG aandringen voor steun. 

In Frankrijk is men tot Parijs gegaan, blokkeert men havens en 
wil men op onzinnige wijze een invoerverbod. Dit brengt weinig stoffe
lijks bij. 

In Duitsland worden grote toelagen voor modernisering der vloot 
gegeven en steun op allerlei wijze. In Engeland eist men niet alleen 
steun, maar de onmiddellijke uitbreiding der territoriale wateren tot 50 
mijl en honderden miljoenen worden als toelage gestemd. 

De ekonomie beleeft een laag konjunktuur. De visserij In alle 
landen Is er een eerste slachtoffer van. In Frankrijk, Duitsland en Enge
land liggen tienduizenden ton diepgevroren vis. 

Waar vorige jaren de prijzen ter Belgische vismijnen een 10 è 15 % 

(Vervolg van biz. 1) 

HOLLANDSE TWEEDE 
KAMER STEUNT HAAR 

VISSERIJ 
WAARHEEN IN BELGIË ? 

Hel is onze lezers bekend dat de kwoteringsregelingen voor haring 
platvis en rondvis, zoals door de Noord-Atlantische Visserijcommissie 
(N.O.A.V.C.) voorgesteld reeds gedeeltelijk van kracht zijn en gedeelte
lijk einde februari van kracht worden. 

De Hollandse minister van Landbouw en Visserij en niet van Land
bouw alleen, zoals het departement bij ons nog altijd genoemd wordt 
heeft insgelijks besloten hst Ontwikkelings- en Saneringsfonds voor de 
Visserij in werking te stellen. 

Dit fonds heeft ten doel de ontwikkeling en sanering van de 
Hollandse zee- en kustvisserij te bevorderen en maatregelen te nemen 
die kunnen leiden tot verbetering van de s^ruktuur van de zee- en kust
visserij, waarbij ook de vishandel en industrie worden betrokken. Daar'f~ 
heeft de minister een bewindsman tot voorzitter benoemd, welke zich van 
elf mensen zal omringen waarvan zes op voordracht van hef Produktschap 
voor Vis en Visserijprodukten. Ook de ministers van Financiën en Sociale 
Zaken zullen elk een lid kunnen voordragen. 

Voorlopig zijn de uitgetrokken financiële middelen voldoende en 
voor de komende jaren zal hij nagaan of die moeten aangevuld. 

De minister zei ook bij de behandeling van zijn begroting op 5 PP 
6 februari dat de kwoteringsregelingen een diepe ingreep voor de visser" 
betekenen, die ook in de volgende jaren voelbaar zal blijven. Hij hoor' 
met beqeleidinosmaatregelen de gevolgen te kunnen verzachten en een 
zo groot mogelijk aantal mensen en schepen op ekonomisch verantwoord» 
wiize aan de visserij te kunnen doen blijven deelnemen. Zo is met het 
ministerie van Sociale Zaken kontakt opqenomen over de teruglopende 
werkgelegenheid in de visserij en de gevolgen daarvan voor de verschil
lende vissersplaatsen en zal zonodig ook met andere ministeries overleg 
worden gepleegd teneinde de gevolgen van de werkloosheid in de visserij 
te begeleiden en waar mogelijk, op te vangen. 

Howe! hij niet verwachtte dat bij de komende NOAVC-onderhande-
lingen over kwoteringen in mei a.s. reeds over verhoging gesproken zal 
worden, zegde hij toe — rekening houdend met de betekenis van de ver
schillende vissoorffsn — te streven naar een zo groot mogelijk aandeel 
voor ons land. 

DE KONTROLE OP DE NALEVING VAN DE 
KWOTERINGSREGELINGEN 

Die is als volgt geregeld. Binnen de NOAVC mogen inspektievaar-
tuigen van de partnerlanden de visserijvaartuigen kontroleren. Voorts 
dienen de ledenlanden maandelijks aan het sekretariaat van de NOAVC 
een opgave te verstrekken van de gevangen hoeveelheden gekwoteerde 
vis. Deze opgaven worden verstrekt in levend gewicht, dat met voor alle 
land°n uniform omrekeninqsfaktoren afgeleid wordt van het aangelande 
gewicht. In maart a.s. wordt te Leningrad een speciale vergadering gehou
den om ds bestaande kontroles te verfijnen. In Holland is de uitvoering van 
het kwotasteisel, in overleg met het bedrijfsleven opgedragen aan het 
Produktschap. De Algemene Inspektie Dienst van het ministerie van 
Landbouw en Visserij zal het nakomen van de produktschapsmaatregelen 
kontroleren. 

MAZOUT 

Minister Van der Stee verklaarde besloten te hebben de overheids-
garanties voor de olleleningen aan de grote en kleine zeevisserij en de 
garnaaeinsektor over het verbruik in 1974 om te zetten In een subsidie 
Deze subsidie bedraagt 42 centiemen per liter gasolle verbruikt In de 
periode 1 Januari - i augustus 1974 en 72 centiemen per liter verbruikt van 
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verhoogden, is de prijs van levend verse vis in de laatste maanden zo 
iteduidend laag, dat van een zelfde opbrengst als de drie voorgaande 
jaren geen sprake meer is. En dit op een ogenblik dat de algemene onkos
ten voor vele visserijbenodigdheden van 100 % verhoogden en zelfs van 
de brandstoffen van t,22 fr. begin 1973 thans officieel tot 3,86 fr. waren 
verhoogd en nu nog OFFICIEEL 3,77 fr. noteren. 

Wij vragen ons ten andere af waarom de betrokken visserijmiddens 
de bevoegde instanties niet beter en met bewijzen voorlichten om deze 
toe te laten de verantwoordelijken van de gemeenschappelijke markt op de 
ernst van de toestand te wijzen en de minimaprijzen van tenminste tien 
ten honderd te doen verhogen. 

De bodemprijs is geen leefbare prijs, maar een beletsel tot erger. 
En wat ons land betreft, waarom moeten wij benadeeld worden 

tegenover onze Beneluxpartner ? 
Waarom krijgen onze reders geen even grote tussenkomst in de 

brandstofprijzen als in Holland. De officiële prijzen zijn hoger dan In 
Holland ! 

Waarom wordt er bij ons geen even groot fonds van 420 miljoen uit
getrokken om de visserij te steunen ? Waarom geen kommissie van erva
ren mensen in het bedrijf, die een programma snel uitwerkt om aan de 
toestand te verhelpen ? Waarom geen tweede Kon. Besluit zoals dat 
van 5 mei 1974 om buiten een vaste toelage voor brandstof, bepaalde vis
serijen te steunen ? De kustvisserij en iJslanders hebben het minst te 
lijden gehad, maar komen er ook niet. De ganse middenslagvisserij is 
zwaar getroffen. 

Tot op heden werd er op onbegrijpelijke wijze niet krachtdadig 
tussengekomen. 

Is men onbekwaam ? Is men gelaten in hett lot ? En als de ouderen 
zo zijn, moeten de jongeren niet evengoed gesteund ? 

Of zal men pas reageren wanneer het te laat is. 
Deze ernstige toestand moet niet alleen langs het departement 

aangeklaagd. IWaar langs politieke weg wordt het tijd de ministers van 
Landbouw. Ekonomische Zaken en Financiën wijs te maken, DAT HET 
VIJF VOOR TWAALF IS en dat het niet een inspekteur van Financiën moet 
zijn, die het land beheert, maar de ministers en gekozenen, die dan ook 
hun verantwoordelijkheid te dragen hebben. 

Onze ambtenaars zijn van goede wil, vragen niet beter de toestand 
te saneren maar het is hel bedrijf dat het de minister en hen moet 
bewijzen dat de toestand ernstig is. Het is het bedrijf dat een sanerings
plan Ier overweging moet voorleggen. 

En het zijn de politiekers die op politiek vlak moeten tussenkomen. 
Maar daarvoor zijn er koördinatie, daden en geen woorden nodio. 
En dat ontbreekt op het huidig ogenblik. P. VANDENBERGHE 

HOLLANDSE TWEEDE KAMER 
STEUNT VISSERIJ 

(Vervolg van bIz. 1) 
1 augustus t /m december 1974. Voorts deelde hij mede dat bij de Euro
pese Commissie een aanvraag ligt om de bestaande overheidsgaraniie 
voor het eerste halfjaar 1975 fie verhogen tot 87 centiemen per liter. 

EN WAT IN BELGIË ? 
Uit wat voorafgaat stellen we vast dat de Hollandse minister en 

zijn departement niet bij de pakken is blijven zitten en de visserij in elk 
geval n̂ r<e7? moeilijke ogenblikken krachtdadig gesteund wordt. 

Wat meer is : wa»r bii ons door de Belgische Minister van Land
bouw van 1 april tot 1 juli 0,50 fr. ristourne gegeven werd welke verlenaH 
werd to* 31 december 1974 omdat de mazoutprijzen voor de visserij 
vana' 1 november van O 30 fr. verhoogd werden en op zeker ogenblik ri» 
officiële prijs van 3^86 fr. bereikte, is deze tussenkomst in Holland veel 
hoger. 

Vanaf 1 ianuari 1975 is de regeringstussenkomst bij ons tot 0.30 fr. 
per liter herleid, waar in Holland de tussenkomst oorspronkelijk als 
voorschotten bedoeld in een verklaring op 6 februari in de Tweede 
Kamer afael^od in een toelaqe veranderd is. die van 1 januari (en niet 
van 1 april 1974) tot 1 aug. 42 centiemen bedraagt en van 1 oogst tot 31 
dec. tot 72 centiemen teruggave opgevoerd wordt met dien verstande, 
dat aetracht zal worden ze vanaf 1 jan. 1975 voor het eerste half jaar 
tot 87 centiemen op te voeren. 

Daarenboven wordt het Hollandse ontwikkelings- en saneringsfonds 
met 420 miljoen frank aespijsd. 

Wil aeven die ciifers ter overweging aan onze ministers van Landbouw 
en vooral aan de minister van Ekon. Zaken, die met zijn brandstoffenpoli-
tiek volledig verkeerd looot. daar de kleinen groot geld blijven betalen 
en de grote maatschappijen voor grote afzet aan grote industrieën en grote 
schepen braderleprijzen toepassen. 

Onze rederskringen schijnen op het huidig ogenblik een witboek op 
te stellen. 

Zouden ze niet beter eerst er voor zorgen dat een onmiddelliike 
betere tussenkomst op de brandstofprijzen toegepast wordt en ander
zijds een budget bekomen wordt om de krisistoestand tie kunnen het 
hoofd bieden vooraleer het voor velen te laat is. 

Wij wachten af ! P. VANDENBERGHE 

fS DE TOEKOMST AAN DE HEKTREILERS? 
Te Lorienit is men begonnen aan 

de verbouwing van de klassielce mid-
denslagtredlers tot hefctr^lers. 

Reeds is de 29 meter «Le Pala
din» volledig omgebouwd en maatet 
men aanstalten voor de ombouw 
van een andere klassieke 20 me
ter. De stoot tot deze ombouw is 
eerder toevallig gekomen. De Pa
ladin was het slachtoffer van een 
brand waarbij de ganse bovenstruc-
tuur van het vaartuig vemieüd 
werd. De redier besliste hierna de 
treiler om te bouwen tot een een
heid voor hekvisserij. Het voordeel 
bestaande eenheden van dit type 
om te bouwen, ligt vooral op het fi-
nantieel vlak. De ombouw tot een 
volwaardige hektredler met behoud 
van de motor koet voor dit type 
nagenoeg 16 miljoen frank, terwijl 
een nieuw deaselijk 29 meter vaar
tuig 35 miljoen zou kosten. De hek-
treiler is bestemd voor de visserij 
ten zuiden en ten westen van Ier
land. 

De klassieke «Paladin» was eea 

29 meter treüer voor een breedte 
van 7,10 m. en een diepgang van 
3,40 m. achteraan, een ruimte van 
130 m3 vooraan en een motor van 
600 p^. De bergruimte en de mo
torkamer werd niet veranderd, 
maar achteraan werd het vaartuig 
kompleet omgebauwd en de kiel ver
sterkt. Er werd een overdekte werk
kamer voor het behandelen van de 
vis vooirzien en de soheeosromp on
der en boven water achteraan werd 
eveneens volledig omgebouwd. 

Het vaartuig werd voorzien voor 
polyvalente visserij zodat men niet 
aan één enkele visserij zaJ gebon
den zijn. Er zijn twee hydraulische 
lieren vooraan en twee ajlieren 
achteraan, verder een lier voor het 
afrollen en een overbrengingssys
teem voor de kuil. De logementen 
voor elf man bezetting, samen met 
de keuken en het sanitair liggen 
vooraan. Het vaartuig is uitgerust 
met alle mogelijke aOTamtuur voor 
de pelagische visserij. De beman
ning telt 9 koppen. 

HOE HET BRUGS STADSBESTUUR 
DE ZEEBRUGSE VISSERIJ UITZUIGT 

Burgemeester Vanmaele 
en zijn schepen Raes vegen hun zolen 

aan de vissers en reders 
Bij het ter perse gaan, vernemen wij dat de gemeenteraad 

van Brugge a.s. maandag, 24 februari 1975 samenkomt met als 
dagorde : „CONCESSIE VISAFSLAG VISMIJN ZEEBRUGGE". 

Men zal zich herinneren dat de concessie door het Sche
pencollege werd toegezegd aan de „PVBA Verenigde Visafslagers" 
voor één jaar met ingang 1 januari 1975 mits een vergoeding 
aan de stad van 16% op het afslagrecht (1,25% op bruto be-
somming, volgens degressieve schaal). 

Dit zou voor 1975 circa 1 miljoen betekenen. Tegen deze 
on-demokratische toezegging hebben we toen geprotesteerd, voor 
al omdat de stad zonder zelf kosten te hebben zich wil verrijken 
op de rug van de vissers, die het momenteel uiterst moeilijk 
hebben. We konden juist vóór nieuwjaar lezen, dat in de gemeen
teraad sterke oppositie werd gevoerd tegen het voorstel van het 
schepencollege. 

Dezelfde gemeenteraad had de maand ervoor een motie 
gestemd om de minister meer steun te vragen. Deze minister 
heeft nu gevraagd wat de stad zelf al deed .Burgemeester Van 
Maele moest zwichten voor de argumentatie van BSP en VU en 
zag zich genoodzaakt de concessie te verdagen. De huidige vis
afslagers zouden mogen verder werken tot 31 december 1975, in
tussen zou een commissie worden aangesteld om de kwestie te 
bespreken en te onderzoeken en een nieuw kontrakt of een nieu
we formule uit te werken tegen 31 maart 1975. 

Deze commissie is nog steeds niet samengesteld en toch 
heeft men het lef de zaak terug voor de gemeenteraad te bren
gen. Sindsdien heeft zowel, de kleinhandel als de leurhandel ge
vraagd om de visafslag te mogen behartigen. De R.C. Oostkust 
heeft er bij de V.V.A. op aangedrongen te worden gehoord en ge-
eist dat de belangen van haar leden in een protokol zou worden 
vastgelegd. HET SCHEPENCOLLEGE LACHT MET DIT ALLES ! 

Ook de houding van de V.V.A., die tot op heden de reders 
niet uitnodigde tot een open gesprek, is voor ons niet helemaal 
duidelijk. Of willen ze er opnieuw een viertal miljoen aan winnen 
met als medepichtige het Brugs gemeentebestuur ? Maar dat de 
gemeenteraad, zonder verder onderzoek, zonder alle partijen te 
hebben gehoord, tegen alle principes in „en volgens ons ook te
gen de wet in" thans bereid zou gevonden worden goed te keu
ren wat ze op oudejaarsavond niet durfden of niet wensten goed 
te keuren, kunnen wij niet geloven. Wij zijn overtuigd dat de voor
barigheid van Burgemeester Van Maele schipbreuk zal lijden op 
het gezond verstand. 

Mocht de CVP-meerderheid op haar knieën gaan zitten voor 
een willekeurige en onwettelijke handeling van het schepencolle
ge, dan zullen wij het beleven dat de kleinhandel of de visventers, 
de reders of de politieke groeperingen bij de Raad van State 
klacht neerieggen tegen deze ondemocratische beslissing. Op het 
miljoenenverlies van de vismijn, voorzien op de begroting 1975> 
komen wij later terug. 

Groter uitbuiting van de brave visserij, na de historie met 
de bennen, waarvoor nog steeds 12 fr in plaats van 6 wordt aan
gerekend .bestaat niet. P. VANDENBERGHE 
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